

# ရသဝတ္ထု

နိဒါန်း

ရသဝတ္ထုသည်တရားသူကြီးများလက်  
ထက်တိုင်းပြည်တွင် တရားဥပဒေစိုးမိုး  
မှုမရှိ၊ အကြမ်းဖက်မှုသာရှိသောခေတ်က  
ထွက်ပေါ်လာသည့်သိမ်မွေ့သောဝတ္ထုဖြစ်သည်။  
ရသဆိုသူမောဘအမျိုးသမီးသည် ကုသ  
ရေလအမျိုးသားတစ်ဦးနှင့်အိမ်ထောင်ကျ  
သည်။ ခင်ပွန်းသေဆုံးသောအခါရသသည်  
မိမိယော ကု ခမဖြစ်သူ ကုသရေလအမျိုး  
သမီးအားထူးထူးခြားခြားတွယ်တာပုံ  
ကိုလည်းကောင်း၊ ကုသရေလအမျိုးသား  
တို့၏ဘုရားအားလွန်စွာကြည်ညိုပုံကို  
လည်းကောင်းဖော်ညွှန်းထားသည်။ နောက်ဆုံး  
၌သူသည်သေလွန်သူခင်ပွန်း၏သားချင်း  
ထဲမှပု ဂို လ်တစ်ဦးနှင့်အိမ်ထောင်သစ်ထူ  
ထောင်ရာ ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏  
အကျော်ကြားဆုံးဘုရင်ဖြစ်သူဒါဝိ ၆  
၏ဘွားအကြီးဖြစ်လာသည်။  
တရားသူကြီးမှတ်စာတွင်ဘုရားသခင်  
၏လူစုသည် ကိုယ်တော်ထံမှစွန့်ခွာသွား

သောအခါ၌ပျက်စီးဆုံးရှုံးရကြောင်းဖော်  
 ပြ၏။ ရှုသဝတ္ထုတွင်ကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့၏ဘုရားထံဆည်းကပ်သောနိုင်ငံ  
 ခြားသူတစ်ဦးကောင်းချီးခံရ၍ ကိုယ်တော်  
 ၏သစ္စာခံလူစုဝင်တစ်ယောက်ဖြစ်လာကြောင်း  
 ဖော်ပြသည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

ရှုသနှင့်အတူဗက်လင်မြို့သို့နောမိပြန်လာ ခြင်း ၁:၁-  
 ၂၂  
 ရှုသနှင့်ဗောဇတွေ့ဆုံခြင်း ၂:၁-၃:၁၈  
 ဗောဇသည်ရှုသနှင့်ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်း ၄:၁-၂၂

မောဘပြည်သို့လေမလက်နှင့်မိသားစု  
 ရောက်ရှိလာခြင်း  
 1-2 ရှေးအခါကကူသရေလနိုင်ငံတွင် ဘုရင်  
 မရှိသေးမီအချိန်၌ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်း  
 ဘေးဆိုက်ရောက်သဖြင့် ယုဒပြည်ဗက်လင်မြို့  
 သားလေမလက်သည် မိမိ၏ဇနီးနှင့်သား  
 နှစ်ယောက်တို့ကိုခေါ်၍မောဘပြည်တွင်ခေတ္တ  
 သွားရောက်နေထိုင်လေသည်။ သားနှစ်ယောက်  
 တို့၏နာမည်များမှာမဟာလု န်နှင့်ခိလျူ န် ဖြစ်၏။  
 သူတို့သည်ဗေရုတ်သားချင်းစု ဝင်များတည်း။  
 မောဘပြည်တွင်သူတို့နေ ထိုင်လျက်ရှိစဉ်-  
 3 လေမလက်ကွယ်လွန်သွားသဖြင့် နောမိ

သည်သားနှစ်ယောက်နှင့်ကျန်ရစ်လေသည်။-

4 ထိုသားတို့သည်မောဘအမျိုးသမီးများ  
 ဖြစ်ကြသောဩရပ၊ ရုသတို့နှင့်အိမ်ထောင်  
 ကျကြ၏။ သူတို့သည်ထိုပြည်တွင်ဆယ်နှစ်  
 ခန့်နေထိုင်ကြပြီးနောက်၊- 5 မဟာလူ  
 န်နှင့်ခံလျှု န်တို့သည်လည်းကွယ်လွန်  
 သွားကြပြန်၏။ သို့ဖြစ်၍နောမိသည်လင်  
 သားမဲ့အထီးကျန်ဖြစ်လေတော့၏။

ဗက်လင်မြို့သို့နောမိနှင့်ရုသပြန်လာကြခြင်း

6 ကာလအတန်ကြာသောအခါ ထာဝရဘုရား  
 သည်ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်များစေခြင်းအား  
 ဖြင့် မိမိ၏လူစုအားကောင်းချီးပေးတော်မူ  
 ကြောင်းသတင်းကိုနောမိကြားရလေသည်။  
 သို့ ဖြစ်၍သူသည်မိမိ၏ချွေးမများနှင့်အတူ  
 မောဘပြည်မှထွက်ခွာရန်အသင့်ပြင်လေ၏။-

7 ယုဒပြည်သို့စတင်ထွက်ခွာလာကြစဉ်၊-

8 နောမိကချွေးမများအား“သင်တို့သည်  
 ကိုယ့်မိခင်များအိမ်သို့ပြန်ကြလော့။ သင်တို့သည်ငါ၏အပေါ်၌သော်လည်း  
 ကွယ်လွန်သွားသူတို့၏အပေါ်၌လည်းကောင်း  
 ကျေးဇူးပြုခဲ့ကြသည်နည်းတူ ထာဝရဘုရားသည်  
 သင်တို့အားကျေးဇူးပြုတော်မူပါစေသော။-

9 ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့နှစ်ယောက်

စလုံးအား နောက်အိမ်ထောင်နှင့်ပျော်ရွှင်စွာ  
နေထိုင်ခွင့်ကိုပေးသနားတော်မူပါစေ သော" ဟုဆို၏။

ဤသို့ဆိုပြီးလျှင်နောမိသည် သူတို့အား  
နမ်းရှုတ်နှုတ်ဆက်လေ၏။ သို့ရာတွင်သူတို့  
သည်ငိုကြွေးလျက်၊- 10 ``ကျွန်မတို့သည်အိမ်သို့မပြန်လိုပါ။  
မိခင် နှင့်အတူ မိခင်၏အမျိုးသားများထံသို့  
လိုက်ပါမည်" ဟုဆိုကြ၏။

11 နောမိကလည်း ``ငါ့သမီးတို့၊ ပြန်သွားကြ  
လော့။ အဘယ်ကြောင့်ငါနှင့်လိုက်လိုကြပါ  
သနည်း။ သင်တို့နှင့်လက်ထပ်ထိမ်းမြားရန်  
အတွက် ငါသည်နောက်ထပ်သားများကို  
မွေးဖွားပေးနိုင်ပါသလော။- 12 အိမ်သို့ပြန်ကြလော့။  
ငါသည်နောက်ထပ်အိမ် ထောင်ပြုရန်အရွယ်လွန်လေပြီ။  
အကယ်၍ ငါ့မှာမျှော်လင့်စရာရှိသေးသဖြင့်  
ယခု ပင်အိမ်ထောင်ကျ၍သားများကိုရရှိသည်  
ဟုဆိုစေကာမူ- 13 သင်တို့သည်ထိုသားများကြီးပြင်းလာသည်  
တိုင်အောင် စောင့်ဆိုင်းနေကြပါမည်လော။ ယင်း  
သို့စောင့်ဆိုင်းကာနောက်အိမ်ထောင်မပြုဘဲနေ  
ကြပါမည်လော။ ငါ့သမီးတို့ဤသို့မဖြစ်နိုင်  
ကြောင်းကိုသင်တို့သိပါ၏။ ထာဝရဘုရား  
သည်ငါ့ကိုဒဏ်ခတ်တော်မူပြီဖြစ်၍ ငါသည်  
သင်တို့အတွက်အလွန်ဝမ်းနည်းပါ၏" ဟု ဆို၏။

14 သူတို့သည်လည်းတစ်ဖန်ငိုကြွေးကြ၏။

ထို နောက်ဩရပသည် မိမိ၏ယော ကု ခမအား နမ်းရှုတ်နှုတ်ဆက်ပြီးလျှင်အိမ်သို့ပြန်လေ၏။

ရုသမူကားမပြန်ဘဲနေ၏။- 15 သို့ဖြစ်၍နောမိက`ရုသ၊ သင့်အစ်မသည် မိမိအမျိုးသားများ၊ မိမိ၏ဘုရားထံ သို့ပြန်သွားလေပြီ။ သင်သည်လည်းသူ နှင့်အတူပြန်သွားပါလော့" ဟုပြော၏။

16 သို့ရာတွင်ရုသက`မိခင်ကိုစွန့်ခွာရန် ကျွန်မ အားမတိုက်တွန်းပါနှင့်။ မိခင်နှင့်လိုက်ခွင့်ပြု ပါ။ ကျွန်မသည်မိခင်သွားရာသို့သွားပါ မည်။ မိခင်နေထိုင်ရာတွင်နေထိုင်ပါမည်။ မိခင်၏အမျိုးသားများသည်ကျွန်မ၏ အမျိုးသားများ၊ မိခင်၏ဘုရားသည် ကျွန်မ၏ဘုရားဖြစ်ပါမည်။-

17 မိခင်သေရာအရပ်တွင်ကျွန်မသေပါ မည်။ ထိုအရပ်တွင်သဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံပါမည်။ အကယ်၍ကျွန်မသည် သေခြင်းမှတစ်ပါး အခြားအကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် မိခင်နှင့် ခွဲခွာခွဲလျှင်ဘုရားသခင်သည် ကျွန်မအား အဆိုးရွားဆုံးသောအပြစ်ဒဏ်ကိုပေး တော်မူပါစေသော" ဟုပြန်ပြောလေသည်။

18 မိမိနှင့်အတူလိုက်ရန် ရုသစိတ်ပိုင်းဖြတ် ထားကြောင်းနောမိသိသောအခါ ထပ်မံ မတိုက်တွန်းဘဲနေ၏။

19 သူတို့သည်ဗက်လင်မြို့သို့ရောက်သည်တိုင်

အောင် ဆက်လက်သွားကြ၏။ သူတို့ရောက်ရှိ  
ကြသောအခါ တစ်မြို့လုံးလှုပ်လှုပ်ရှားရှား  
ဖြစ်လျက်အမျိုးသမီးများက`ဤသူ  
သည်အကယ်ပင်နောမိပေလော'' ဟုမေး မြန်းကြ၏။

20 နောမိကလည်း ``ငါ့ကို နောမိ'' ဟုသင်တို့  
မခေါ်ကြပါနှင့်။ အန နှု တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်သည်  
ငါ့အားခါးသီးစွာပြုတော်မူ ပြီဖြစ်၍ငါ့ကို`မာရ'\*  
ဟုခေါ်ကြပါလော့။- 21 ဤမြို့မှထွက်ခွာသွားစဉ်အခါက  
ငါ့မှာ အစုံအလင်ရှိသော်လည်း ယခုထာဝရ  
ဘုရားသည် ငါ့အားလက်ချည်းသက်သက်  
ပြန်လည်ပို့ဆောင်တော်မူလေပြီ။ အန နှု တ  
တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည် အပြစ်ဒဏ်  
စီရင်တော်မူလျက်ဒုက္ခရောက်စေတော်မူ ပြီဖြစ်၍  
ငါ့ကိုအဘယ်ကြောင့် `နောမိ' ဟု ခေါ်ကြပါသနည်း''  
ဟုပြန်ပြောလေ၏။

22 ဤကားနောမိသည် ချွေးမဖြစ်သူမောဘ  
အမျိုးသမီးရသနှင့်အတူ မောဘပြည်  
မှပြန်လည်ရောက်ရှိလာပုံဖြစ်ပေသည်။ သူ  
တို့နှစ်ယောက်သည်မှယောစပါးရိတ်သိမ်း စအချိန်၌  
ဗက်လင်မြို့သို့ရောက်ရှိလာ ကြသတည်း။

## 2

\* 1:20 နောမိ...မာရ။ ဟေဗြဲဝေါဟာရအရ နောမိ သည် ရွှင်လန်းသူ  
ဟုအနက်ရ၍၊ မာရ သည် ခါးသူ ဟုအနက်ရသည်။

ဗောဇဏီလယ်ကွင်းတွင်ရှုသ ကောက်သင်းကောက်ခြင်း

1 နှောမိတွင်ဗောဇဆိုသူ ဆွေမျိုးတစ်ဦးရှိ ၏။  
သူသည်နှောမိ၏ခင်ပွန်းဧလိမလက်၏ သားချင်းစုဝင်၊  
ချမ်းသာကြွယ်ဝ၍ ဩဇာ ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်ပေသည်။-

2 ရှုသကနှောမိအား "ကောက်ရိတ်သူတို့ချန်  
ထားခဲ့သည့်ကောက်သင်းကိုကောက်ရန် ကျွန်မ  
အားလယ်ကွင်းများသို့သွားခွင့်ပြုပါ။ ကျွန်  
မသည်ဤသို့ကောက်ခွင့်ပြုမည့်တစ်စုံတစ်  
ယောက်ကိုတွေ့ပါလိမ့်မည်" ဟုဆိုလျှင်၊

နှောမိကလည်း "ငါ့သမီး၊ သွားလေတော့"  
ဟုပြန်ပြော၏။\*

3 သို့ဖြစ်၍ရှုသသည်လယ်ကွင်းများသို့သွား  
ပြီးလျှင် ကောက်ရိတ်သမားများ၏နောက်မှ  
လိုက်၍ သူတို့ချန်ထားခဲ့သည့်ကောက်သင်း  
ကိုကောက်၏။ သူသွားရောက်မိသည့်လယ်ကွင်း  
မှာဗောဇပိုင်သောလယ်ကွင်းဖြစ်နေသည်။

4 အချိန်အနည်းငယ်ကြာသောအခါ ဗောဇ  
ကိုယ်တိုင်ပင်ဗက်လင်မြို့မှရောက်ရှိလာလျက်  
မိမိ၏အလုပ်သမားများအား "ထာဝရ  
ဘုရားသည်သင်တို့နှင့်အတူရှိတော်မူ ပါစေသော"  
ဟုဆို၍နှုတ်ဆက်၏။

\* 2:2 ဝတ်၊ ၁၉:၉-၁၀။ တရား၊ ၂၄:၁၉။

ကောက်ရိတ်သမားများက`ထာဝရဘုရား	သည်
အရှင်အားကောင်းချီးပေးတော်မူပါစေ	သော''
ဟုပြန်ပြောကြ၏။	

5 ဗောဇသည်အလုပ်သမားခေါင်းဆောင်  
အား`ထိုသူငယ်မသည်အဘယ်သူဖြစ် ပါသနည်း''  
ဟုမေး၏။

6 အလုပ်သမားခေါင်းဆောင်က`ထိုသူငယ်မ  
သည် မောဘပြည်မှနောမိနှင့်အတူလိုက်လာ  
သည့်မောဘအမျိုးသမီးဖြစ်ပါသည်။-

7 သူသည်ကောက်ရိတ်သမားများ၏နောက်မှ  
လိုက်၍ ကောက်သင်းကောက်ခွင့်ကိုကျွန်တော်  
၏ထံတွင်တောင်းခံကာ နံနက်စောစောမှစ  
၍ကောက်သင်းကောက်လျက်နေခဲ့ပါ၏။ ယခု  
မှသာလျှင်လယ်တဲတွင်ခေတ္တနားနေပါသည်''  
ဟုပြန်လည်ဖြေကြား၏။

8 ထိုအခါဗောဇကရှုသအား`နားထောင်ပါ  
ငါ့သမီး၊ ဤလယ်ကွင်းမှတစ်ပါးအခြား  
လယ်ကွင်းများသို့သွား၍ ကောက်သင်းမကောက်  
ပါနှင့်။ ဤလယ်ကွင်းတွင်နေ၍အမျိုးသမီး  
များနှင့်အတူလုပ်ဆောင်ပါလော့။- 9 သူတို့အဘယ်နေရာတွင်ကောက်ရိတ်  
ကိုစောင့်၍ ကြည့်ကာသူတို့နှင့်အတူလိုက်သွား  
ပါလော့။ သင့်အားအနှောင့်အယှက်မပေးရန်  
ငါ၏အလုပ်သမားများကိုမှာထားပြီ။ သင်



ရေငတ်သည့်အခါအိုးထားရာသို့သွား၍ သူ  
တို့ခပ်ထားသည်ရေကိုသောက်ပါလော့" ဟု ဆို၏။

10 ရှုသသည်မြေသို့တိုင်အောင်ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်  
လျက် ဗောဇာား"အရှင်သည်အဘယ်ကြောင့်  
ကျွန်မကဲ့သို့နိုင်ငံခြားသူတစ်ဦးကို ဤမျှ  
ဂရုတစိုက်ပြု၍သနားကြင်နာပါသနည်း" ဟုဆိုလျှင်၊

11 ဗောဇက"သင်သည်ခင်ပွန်းကွယ်လွန်ချိန်မှစ  
၍ မိမိ၏ယော ကု ခမအားအဘယ်သို့ပြုစုခဲ့  
သည်ကိုငါကြားသိပြီးပါပြီ။ သင်သည်

အဘယ်သို့မိမိ၏မိဘများနှင့်တိုင်းပြည်  
ကိုစွန့်ခွာလျက် ယခင်အဘယ်အခါကမျှ  
မတွေ့မမြင်ဘူးသည့်အမျိုးသားတို့နှင့်  
အတူနေထိုင်ရန်လာရောက်ခဲ့ကြောင်းကို

လည်းငါသိပါ၏။- 12 ထာဝရဘုရားသည်ယင်းသို့သင်ပြုသည့်  
အတွက် သင့်အားဆုကျေးဇူးတော်ကိုချ  
ပေးတော်မူပါစေသော။ သင်ခိုလှုံချဉ်းကပ်

သည့်ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရား  
သခင်ထာဝရဘုရားသည် သင့်အားဆု  
ကျေးဇူးတော်ကိုအပြည့်အဝချပေး တော်မူပါစေသော" ဟုဆိုလေ၏။

13 ရှုသကလည်း"အရှင်၊ အရှင်သည်ကျွန်မ  
အပေါ်တွင်များစွာကရုဏာထားပါပြီ။  
ကျွန်မသည်အရှင့်အစေခံများ၏အဆင့်

အတန်းကိုမီသူပင်မဟုတ်သော်လည်း အရှင်  
သည်ချိုသာစွာပြောဆိုခြင်းအားဖြင့်ကျွန်မ  
ကိုအားတက်စေပါ၏။' ဟုပြန်ပြော၏။

14 ထမင်းစားချိန်ရောက်သောအခါ၌ ဗောဇ  
သည်ရုသအား ``လာ၍မုန့်သုံးဆောင်လော့။  
မုန့်ကိုအချဉ်ရည်တွင်နှစ်၍စားလော့' ဟု  
ဆို၏။ သို့ဖြစ်၍ရုသသည် အလုပ်သမား  
များနှင့်အတူထိုင်လေသည်။ ထိုအခါဗောဇ  
သည်သူ့အားပေါက်ပေါက်အနည်းငယ်ကို လှမ်း၍ပေး၏။  
ရုသသည်ဝအောင်စားပြီး နောက်မုန့်ကျန်သေး၏။-

15 ထိုနောက်သူသည်ကောက်သင်းကောက်ရန်ထ  
၍သွားသောအခါ ဗောဇသည်အလုပ်သမား  
များအား ``သူ့အားကောက်လှိုင်းစီးများချ  
ထားရာအရပ်၌ပင် ကောက်သင်းကောက်ခွင့်  
ပြုကြလော့။ သူ့အားမဟန်တားကြနှင့်။-

16 ကောက်လှိုင်းစည်းများမှစပါးနှံအနည်း  
ငယ်ကိုဆွဲထုတ်၍ သူ၏အတွက်ချထား ပေးကြလော့'။  
ဟုမှာကြားလေ၏။

17 သို့ဖြစ်၍ရုသသည် လယ်ကွင်းထဲတွင်ညနေ  
စောင်းသည်တိုင်အောင် ကောက်သင်းကောက်ပြီး  
နောက်ကောက်နှံများကို နယ်လိုက်သောအခါ  
မုယောစပါးတင်းဝက်ခန့်ရရှိလေသည်။-

18 သူသည်ထိုစပါးကိုယူ၍မြို့သို့ပြန်ပြီး

လျှင် မိမိ၏ယော ကု ခမအားပြု၏။ မိမိချန်  
ထားသည့်အစားအစာကိုလည်းပေး၏။-

19 နောမိက`သင်သည်ယနေ့အဘယ်မှာကောက်  
သင်းကောက်ခဲ့ပါသနည်း။ မည်သူ့လယ်တွင်  
ကောက်ခဲ့ပါသနည်း။ ဘုရားသခင်သည် သင့်  
ကိုကြည့်ရှုသူအားကောင်းချီးပေးတော် မူပါစေသော''  
ဟုဆို၏။

သို့ဖြစ်၍ရှုသသည်ဗောဇအမည်ရှိသူလူ  
တစ်ဦး၏လယ်တွင် မိမိကောက်သင်းကောက်ခဲ့  
ကြောင်းကိုနောမိအားပြောပြလေသည်။

20 နောမိကလည်း`ထာဝရဘုရားသည် ဗောဇ  
အားကောင်းချီးပေးတော်မူပါစေသော။ ထာဝရ  
ဘုရားသည်အသက်ရှင်သူ၊ သေသူတို့အား  
မိမိထားရှိသည့်ကတိတော်တို့ကိုအစဉ်  
အမြဲတည်စေတော်မူပါ၏'' ဟုဆိုပြီးလျှင်  
ဆက်လက်၍`ဤသူသည်ငါတို့နှင့်ဆွေမျိုး  
ရင်းချာတော်စပ်၍ ငါတို့အားကြည့်ရှုစောင့်  
ရှောက်ရန်အတွက်တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဖြစ် သည်''  
ဟုဆို၏။\*

21 ထိုအခါရှုသက`မူယောစပါးကိုအလုပ်  
သမားတို့ရိတ်သိမ်းကာလမကုန်မချင်း  
ကောက်သင်းလာ၍ ကောက်ရန်ကျွန်မအားသူ

☆ 2:20 ဝတ်၊ ၂၅:၂၅။

မှာကြားလိုက်ပါသည်။" ဟုပြော၏။  
<sup>22</sup> နှောမိသည်ရုသအား " ငါ့သမီး၊ သင်သည်  
 အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်၏လယ်သို့ သွားခဲ့သော်  
 အနှောင့်အယှက်ခံကောင်းခံ ရပေလိမ့်မည်။-  
 " <sup>23</sup> သို့ဖြစ်၍ရုသသည်ဗောဇော၏လယ်၌ပင်  
 အမျိုးသမီးများနှင့်အတူလုပ်ဆောင်ကာ  
 မုယောစပါးနှင့်ဂျုံစပါးများရိတ်သိမ်းပြီး  
 သည်တိုင်အောင် ကောက်သင်းကောက်လျက်နေ၏။  
 သူသည်မိမိ၏ယော ကု ခမနှင့်အတူဆက်  
 လက်၍နေထိုင်လေသည်။

### 3

#### ရုသအိမ်ထောင်ကျခြင်း

<sup>1</sup> များမကြာမီနှောမိကရုသအား " သင်  
 သည်ကိုယ့်အိမ်နှင့်ကိုယ်နေထိုင်နိုင်ရန် သင့်  
 အားငါနေရာချပေးရမည်။- <sup>2</sup> သင်နှင့်အတူတူအလုပ်လုပ်သည့်အမျိုး  
 သမီးများ၏သခင်ဖြစ်သူ ဗောဇောသည် ငါ  
 တို့နှင့်ဆွေမျိုးတော်စပ်သည်မဟုတ်လော။  
 ယခုငါပြောသည့်စကားကိုနားထောင်ပါ  
 လော့။ သူသည်ယနေ့ညနေတွင် မုယော  
 စပါးများကိုနယ်လျက်နေလိမ့်မည်။-  
<sup>3</sup> သို့ဖြစ်၍သင်သည်ကိုယ်လက်သုတ်သင်ပြီး  
 လျှင် နံ့သာအမွှေးအကြိုင်များလူး၍အလှ  
 ဆုံးအဝတ်အစားများကိုဝတ်ဆင်ကာသူ

စပါးနယ်ရာသို့သွားပါလော့။ သို့ရာတွင်  
 ထိုအရပ်သို့သင်ရောက်ရှိနေကြောင်းကို သူ  
 စားသောက်ပြီးသည်တိုင်အောင်သူ့အား အသိမပေးနှင့်။-  
 4 သူအိပ်စက်ရန်လဲလျောင်းသည့်နေရာကိုမှတ်  
 သားထားလော့။ သူအိပ်ပျော်သွားသောအခါ  
 ကျမှသွား၍စောင်ကိုမပြီးလျှင် သူ၏ခြေ  
 ရင်းတွင်ဝင်၍လဲလျောင်းနေပါလေ။ သင့်အား  
 အဘယ်သို့ပြုစေလိုသည်ကိုသူပြောပြ ပါလိမ့်မည်''  
 ဟုဆို၏။

5 ရုသကလည်း ``မိခင်မှာထားသမျှအတိုင်း  
 ကျွန်မပြုပါမည်'' ဟုပြန်ပြော၏။

6 ထိုနောက်ရုသသည်ကောက်နယ်တလင်းသို့ သွား၍  
 မိမိ၏ယော ကု ခမမှာကြားလိုက်သည် အတိုင်းပြု၏။-

7 ဗောဇသည်စားသောက်၍ပြီးသောအခါစိတ်  
 ရွှင်ပြလျက် စပါးပုံရှိရာသို့သွား၍အိပ်  
 လေသည်။ ရုသသည်သူ၏ထံသို့တိတ်တ  
 ဆိတ်ချဉ်းကပ်၍ စောင်ကိုမပြီးလျှင်သူ၏  
 ခြေရင်းတွင်လဲလျောင်းလိုက်၏။- 8 သန်းခေါင်အချိန်၌ဗော  
 ဇသည်အိပ်ရာမှရုတ် တရက်နိုးလာသဖြင့်  
 ကိုယ်ကိုလှည့်လိုက်ရာ မိမိခြေရင်းတွင်  
 အိပ်လျက်နေသည့်အမျိုး သမီးကိုတွေ့ရှိရသဖြင့်-

9 ``သင်သည်အဘယ်သူနည်း'' ဟုမေး၏။

ရုသကလည်း ``အရှင်၊ ကျွန်မသည်ရုသဖြစ်

ပါသည်။ အရှင်သည်ကျွန်မနှင့်ဆွေမျိုးတော်  
 စပ်သူဖြစ်၍ ကျွန်မအားကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်  
 ရန်တာဝန်ရှိသူဖြစ်ပါ၏။ ထို့ကြောင့်ကျွန်မ  
 အားထိမ်းမြားလက်ထပ်တော်မူပါ။" ဟုပြန် ပြောလေ၏။

10 ဗောဇကလည်း "သင့်ကိုထာဝရဘုရား  
 ကောင်းချီးပေးတော်မူပါစေ။ ယခုသင်ပြု  
 သောအမှုသည် ယခင်ကသင့်ယော ကု ခမအား  
 ပြုခဲ့သည့်အမှုထက်ပင်ပို၍ သင်၏သစ္စာရှိ  
 မှုကိုပေါ်လွင်စေပါ၏။ သင်သည်ဆင်းရဲသူ  
 သို့မဟုတ်ချမ်းသာသူ လူပျိုလူရွယ်တစ်စုံ  
 တစ်ယောက်ကိုရှာနိုင်သော်လည်းမရှာခဲ့ပါ။- 11 ရှုသ၊  
 ယခုသင်မစိုးရိမ်ပါနှင့်။ သင်ပြော သမျှအတိုင်းငါပြုမည်။  
 သင်သည်အကျင့် သီလရှိသည့်အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်  
 သည်ကိုတစ်မြို့လုံးသိကြပါသည်။-

12 ငါသည်သင်၏ဆွေမျိုးအရင်းအချာဖြစ်၍  
 သင်၏အတွက်တာဝန်ရှိသည်ကားမှန်၏။  
 သို့ ရာတွင်ငါ့ထက်ပင်ပို၍ရင်းချာသည့်ဆွေ  
 မျိုးတစ်ဦးရှိပါသေးသည်။-☆ 13 သင်သည်ယနေ့ည  
 ည့်ကုန်ဆုံးသည်တိုင်အောင် ဤနေရာတွင်နေပါလော့။  
 သင်၏အတွက်ထို သူတာဝန်ယူလိုသည်မယူလိုသည်ကိုမိုး  
 သောက်သောအခါ ငါတို့မေးမြန်းစုံစမ်းကြ  
 မည်။ အကယ်၍သူတာဝန်ယူလိုပါလျှင်ယူ

---

☆ 3:12 ရှု၊ ၂:၂၀။

ပါလေစေ။ သူမယူလိုလျှင်မူကား ငါတာဝန်  
 ယူမည်ဖြစ်ကြောင်းအသက်ရှင်တော်မူသော  
 ဘုရားကိုတိုင်တည်၍ငါကျိန်ဆိုပါ၏။ ယခု  
 သင်သည် ဤနေရာတွင်လဲလျောင်းလျက်မိုး  
 သောက်ချိန်တိုင်အောင်နေပါလော့" ဟုဆို၏။

14 သို့ဖြစ်၍ရုသသည်မိုးသောက်ချိန်တိုင်အောင်  
 ဗောဇဏါခြေရင်းတွင်အိပ်လျက်နေ၏။ သို့သော်  
 လည်းဗောဇဏ်ရုသရောက်ရှိလာကြောင်း  
 ကို အဘယ်သူမျှမသိစေလိုသောကြောင့်  
 ရုသသည်မိုးမလင်းမီအိပ်ရာမှထလေ သည်။-

15 ထိုအခါဗောဇကသူ့အား "သင်၏ခြံထည်  
 ကိုဤနေရာတွင်ဖြန့်လော့" ဟုဆိုသည်  
 အတိုင်းသူသည်ပြု၏။ ဗောဇသည်မှယော  
 စပါးတစ်တင်းခန့်ကိုလောင်းထည့်ပြီးလျှင်  
 ချီပင့်၍ပေးသဖြင့်ရုသသည်ထိုစပါး  
 ထုပ်နှင့်မြို့သို့ပြန်လေ၏။- 16 သူသည်မိမိ၏ယောကွမထံသို့ရောက်သော  
 အခါ ယော ကု ခမက`ငါ့သမီး၊ သင့်အရေး  
 အဘယ်သို့နည်း" ဟုမေး၏။

ရုသသည်ဗောဇပြုသမျှကိုနောမိ အားပြန်ကြားပြီးနောက်၊-  
 17 "သူသည်ကျွန်မအား မိခင်ထံသို့လက်ချည်း  
 သက်သက်မပြန်ရ' ဟုဆိုကာဤမှယောစပါး  
 ကိုပေးလိုက်ပါသေးသည်" ဟုပြော၏။

18 နောမိက`ရုသ၊ ဤအမှုအဘယ်သို့အဆုံး

သတ်သည် ကိုသိရှိရသည်တိုင်အောင်စိတ်ရှည်  
 လျက်စောင့်နေပါလော့။ ဗောဇသည်ယနေ့  
 ဤကိစ္စမပြီးပြတ်မချင်း နားနေလိမ့်မည် မဟုတ်''  
 ဟုဆို၏။

### 4

#### ရှုသနှင့်ဗောဇထိမ်းမြားမင်္ဂလာပြုခြင်း

1 ဗောဇသည်မြို့တံခါးဝရှိတရားစီရင်ရာ  
 ဌာနသို့ သွား၍ထိုင်လျက်နေ၏။ ထိုအခါ  
 လေိမလက်၏အရင်းအချာဆုံးသောဆွေ  
 မျိုးသားချင်းဖြစ်သူသည် ရောက်ရှိလာလေ  
 သည်။ ထိုသူကားယခင်ကဗောဇဖော်ပြခဲ့  
 သူပင်ဖြစ်၏။ ဗောဇကသူ့အား''မိတ်ဆွေ၊  
 ဤ နေရာသို့လာ၍ထိုင်ပါလော့'' ဟုဆိုသဖြင့်  
 သူသည်လာ၍ထိုင်၏။- 2 ထိုနောက်ဗောဇသည်အကြီးအကဲတစ်ကျိပ်  
 ကိုလည်းပင့်ဖိတ်ပြီးလျှင် ထိုအရပ်တွင်ထိုင် စေ၏။  
 သူတို့ထိုင်ကြသောအခါ- 3 သူသည်မိမိ၏သားချင်းအား''ယခုအခါ  
 နေ့မိသည်မောဘပြည်မှပြန်လာပြီ။ သူ  
 သည်ငါတို့သားချင်းလေိမလက်ပိုင် သည့်လယ်မြေကိုရောင်းချလိုပါသည်။  
 4 ဤအကြောင်းကိုသင်သိသင့်သည်ဟု ငါထင်  
 မြင်ပါ၏။ အကယ်၍သင်ဝယ်လိုပါကယခု  
 ထိုင်လျက်နေသည့်လူကြီးများ၏ရှေ့မှောက်  
 တွင်ဝယ်ယူပါလော့။ သို့ရာတွင်မဝယ်လိုလျှင်



မူကား မဝယ်လိုကြောင်းပြောပါလော့။ သင်  
မဝယ်မှငါဝယ်ယူနိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။" ဟု ဆို၏။

ထိုသူကလည်း "ငါဝယ်ယူပါမည်" ဟု ပြန်ပြော၏။

5 ဗောဇက "ထိုလယ်မြေကိုနောမိထံမှသင်  
ဝယ်ယူပါလျှင် ထိုလယ်မြေသည်သေလွန်  
သူ၏အိမ်ထောင်စုလက်ဝယ်ဆက်လက်တည်  
ရှိနေစေရန်မောဘအမျိုးသမီး၊ မှဆိုးမ  
ဖြစ်သူရှုသကိုလည်းဝယ်ယူရပါမည်" ဟုဆို၏။

6 ထိုသူက "ထိုသို့ဖြစ်ပါမူငါ့သားသမီး များက  
ထိုလယ်မြေကိုအမွေခံရကြလိမ့် မည်မဟုတ်သဖြင့်  
ဝယ်ယူပိုင်ခွင့်ကိုငါစွန့် လွှတ်လိုက်ပါပြီ။  
ငါမဝယ်ယူလိုတော့ပါ။ သင်ပင်ဝယ်ယူပါလော့"  
ဟုပြန်ပြော၏။

7 ထိုစဉ်အခါက အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်  
အခါ၌သော်လည်းကောင်း၊ ပစ္စည်းချင်းလဲလှယ်  
သည့်အခါ၌သော်လည်းကောင်း ရောင်းသူသည်  
မိမိဖိနပ်ကိုချွတ်၍ ဝယ်သူအားပေးရသည့်  
ဌလေ့ထုံးစံရှိပေသည်။ ဤနည်းအားဖြင့်  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည် အရောင်း  
အဝယ်ပြီးပြတ်သည့်အထိမ်းအမှတ်ကို ပြုကြ၏။

8 သို့ဖြစ်၍ထိုသူသည်ဗောဇကအား "ထိုလယ်  
မြေကို သင်ပင်လျှင်ဝယ်ယူပါလော့"

ဟု ဆို၍မိမိဖိနပ်ကိုချွတ်ပေးလေသည်။-  
 \* 9 ထိုအခါဗောဇကမြို့အကြီးအကဲများ  
 နှင့် အခြားသူအပေါင်းတို့အား "လေိမလက်၊  
 ခိလျူ န်နှင့်မဟာလု န်တို့ပိုင်သောဥစ္စာပစ္စည်း  
 မှန်သမျှကို နှောမိထံမှယနေ့ငါဝယ်ယူ  
 ကြောင်းသင်တို့အသိသက်သေဖြစ်ကြ၏။-

10 ထို့အပြင်မဟာလု န်၏မုဆိုးမ၊ မောဘ  
 အမျိုးသမီးရှုသသည် ငါ၏gen 1gဇနီးဖြစ်  
 လာလေပြီ။ ဤနည်းအားဖြင့်ထိုပစ္စည်းဥစ္စာ  
 များသည် သေလွန်သူ၏အိမ်ထောင်စုလက်  
 ဝယ်တည်ရှိနေပါလိမ့်မည်။ သေသူ၏ဆွေ  
 စဉ်မျိုးဆက်သည်လည်း သူ၏အမျိုးသား  
 များနှင့်သူ၏နေရင်းမြို့တွင်မပြတ်ဘဲ  
 ဆက်လက်ပွားလျက်နေပါလိမ့်မည်။ သင်  
 တို့သည်ဤအမှုတွင်အသိသက်သေ ဖြစ်ကြ၏။"  
 ဟုဆို၏။\*

11 မြို့အကြီးအကဲများနှင့်အခြားသူတို့  
 ကလည်း "ငါတို့သည်အသိသက်သေဖြစ်  
 ကြပါ၏။ သင်၏ဇနီးအားယာကုပ်အတွက်  
 သားသမီးအမြောက်အမြားမွေးဖွားပေး  
 သည့်ရာခေလနှင့်လေအာတို့ကဲ့သို့ဖြစ်  
 စေရန် ထာဝရဘုရားကူမတော်မူပါစေ

\* 4:8 တရား၊ ၂၅:၉။ \* 4:10 တရား၊ ၂၅:၅-၆။

သော။ သင်သည်လည်းဖေရုတ်သားချင်းစု  
 တွင်ချမ်းသာကြွယ်ဝလျက် ဗက်လင်မြို့  
 ၌ထင်ပေါ်ကျော်စောပါစေသော။-<sup>12</sup> ဤအမျိုးသမီးအားဖြင့်  
 ထာဝရဘုရား ပေးတော်မူသောသားသမီးများသည်  
 ယုဒ နှင့်တာမာတို့၏သားဖာရက်၏အိမ်ထောင်  
 စုဝင်များကဲ့သို့ဖြစ်ကြပါစေသော" ဟု ဆိုကြ၏။\*

**ဗောဇနှင့်သူ၏သားမြေးများ**

<sup>13</sup> သို့ဖြစ်၍ဗောဇသည်ရှုသအားမိမိ၏  
 ဇနီးအဖြစ်သိမ်းပိုက်ပြီးလျှင် အိမ်သို့ခေါ်  
 ဆောင်သွားလေသည်။ ထာဝရဘုရားသည်  
 ရှုသအားကောင်းချီးပေးတော်မူသဖြင့်  
 သူသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားကိုဖွား မြင်၏။-

<sup>14</sup> အမျိုးသမီးများကနောမိအား "ထာဝရ  
 ဘုရား၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းပါ  
 လော့။ ကိုယ်တော်သည်သင့်ကိုကြည့်ရှုစောင့်  
 ရှောက်ရန်အတွက် မြေးယောက်ျားကလေးကို  
 ယနေ့ပေးသနားတော်မူလေပြီ။ ထိုသူငယ်  
 သည် ဣသရေလပြည်တွင်ထင်ပေါ်ကျော်စော  
 သူဖြစ်လာပါစေသော။-<sup>15</sup> သင်၏ချွေးမသည်သင့်ကိုချစ်သဖြင့်  
 သား ယောက်ျားခုနစ်ယောက်ထက်ပင်သင့်အားပို  
 ၍ပြုစုခဲ့သူဖြစ်ပေသည်။ ယခုသူသည်  
 မြေးယောက်ျားကလေးကို မွေးဖွားပေးလေ

\* 4:11 က၊ ၂၉:၃၁။ \* 4:12 က၊ ၃၈:၂၇-၃၀။

ပြီ။ ထိုသူငယ်သည်သင့်အားဘဝသစ်ကို  
 ပေး၍ သင်အိုမင်းမစွမ်းရှိချိန်၌လုံခြုံ  
 မှုကိုပေးမည့်သူဖြစ်ပါ၏။" ဟုပြောဆို ကြ၏။-  
 16 နေမိသည်ကလေးငယ်ကိုယူ၍ပိုက်ချီ  
 လျက်ထိန်းလေ၏။

17 အိမ်နီးချင်းအမျိုးသမီးများက ထိုသူ  
 ငယ်ကိုဩဗက်ဟူသောနာမည်ကိုပေးကြ  
 လျက် "နေမိသည်သားယောကျ်ားကလေး ကိုရရှိလေပြီ"  
 ဟုလူအပေါင်းတို့အား ပြောကြားကြ၏။ ဩဗက်သည်  
 ဒါဝိဒ်၏ အဖဖြစ်သူယေရှု၏ဖခင်ဖြစ်လာလေ သည်။

**ဒါဝိဒ်၏ဆွေစဉ်မျိုးဆက်**

18-22 ဖာရက်မှဒါဝိ ဒ်တိုင်အောင် သားစဉ်မြေးဆက်  
 များမှာဖာရက်၊ ဟေဇရုံ၊ အာရုံ၊ အမိနဒပ်၊ နာရှု  
 န်၊ စာလမုန်၊ ဗောဇ၊ ဩဗက်၊ ယေရှု၊ ဒါဝိ  
 ဒ်ဟူ၍ဖြစ်သတည်း။ ရသဝတ္ထုပြီး၏။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793